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Møde den: 31. marts 2014 

1443-340 Arts Videolink 

UVA/EKA båndmøde 

 

Til stede: Mariann Holmslykke (MAR), Mette Dremstrup (MD), Sarah B. 

MacIntyre (SBM), , Solveig Sannem (SOS), Søren Anker Andersen (SAA), The-

resa Albøge Laursen (TAL), Helle S. Steffensen (HSS) 

 

Fraværende: Sissel Johansen (SRJ) 

REFERAT 

1. Godkendelse af dagsorden 

Tilføjelser? 

 

2. Opfølgningspunkter 

- Opfølgning på spr. til IC vedr. procedure for udvekslingsstuderende - kort op-

følgning ved MD på baggrund af rundsendt mail.  

 

 

3. Drøftelsespunkter 

- Dispensationer ved Eksamen (se bilag 1 og 2) v/SBM 

 

 

4. Orientering fra 

- Det tværgående bånd for uddannelse 

- Dialogforum 

- SNUK-båndet 

Referat fra 10. marts 2014 (Bilag 3). 

- VEST-båndet 

- UJS 

- Driftsenheden 

- - Andre?  

 

 

5. Fremdriftsreform 

Projektplan for fremdriftsreform (bilag 4 ) 

 

 

6. Pipeline 

Kort status på igangværende opgaver. 
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7. Drøftelse af UVA/EKA's form og indhold 

Oplæg til drøftelse se bilag 5 

 

 

8. Eventuelt 

 

 

REFERAT 

 

1. Godkendelse af dagsorden 

Dagsorden blev godkendt. HSS har lidt ekstra punkter under opfølgning, se ne-

denfor.  

 

2. Opfølgningspunkter 

- Opfølgning på spr. til IC vedr. procedure for udvekslingsstuderende - kort op-

følgning ved MD på baggrund af rundsendt mail.  

Mette kunne fortælle, at udvekslingsstuderende indskrives via et tilmel-

dingsmodul i Delfi. Herefter overføres tilmeldingerne til STADS. Dette sker 

kun 1 gang pr. semester, men der er rettet henvendelse til AU IT for at høre, 

om det kan ske oftere og tidligere.  

IC nævnte også en problematik omkring studienummer, men det skulle kun-

ne løses ved at tildele studerende studienumre fra tidligere år.  UVA/EKA af-

venter nu svar for AU IT. MD er ansvarlig for opfølgning på opgaven.  

- Genudstedelse af bevis: Tekst er sendt til oversættelse og den ventes tilbage i 

denne uge. HSS sender en mail ud med tekst og de sidste informationer. 

- Indstilling vedr. Afviste eksamensbesvarelser. SOS arbejder indstillingen fær-

dig, herefter sender HSS den til chefgruppen.  

- LMS workshop om afklaring af studieadministrative processer. Der er ind-

kaldt til workshop på mandag. UVA/EKA kan vælge selv at deltage, men de 

kan også sende andre medarbejdere. Det skal være medarbejdere, der har 

kendskab både de overordnede processer, men også til de konkrete arbejds-

gange. Der følger en egentlig dagsorden onsdag i denne uge.  

 

3. Drøftelsespunkter 

- Dispensationer ved Eksamen (se bilag 1 og 2) v/SBM 

 

Bilag 1: Spr fra Bjarke Parner: I forbindelse med udviklingen af en digital eksa-

mensløsning spørger Bjarke, om AU ikke skal lave nogen bedre værdier i STADS 

til angivelse af dispensationer. Alle i UVA/EKA er interesseret i at bruge STADS, 

men det skal koordineres med de forskellige tilsyn, da en ibrugtagning af STADS 

skal erstatte den papirgang, der foregår i dag.  

Det skal undersøges, hvordan STADS kan understøtte den proces. På baggrund 

af ovenstående ønsker UVA/EKA en ny emnemanchet udarbejdet om systemun-

derstøttelse af tilsynseksamener generelt. UVA/EKA ser store besparelsesmulig-
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heder i en digitalisering, da det både rummer dispensationer, men også den øvri-

ge information fra UVA/EKA til tilsynet f.eks. vedr. information om planlægning 

af eksamensdatoer og antal studerende til hver eksamen. SBM udarbejder em-

nemanchet.  

 

Bilag 2: Emnemanchet ’Opgaveflow ved dispensationsansøgninger 

Udover ovenstående har UVA/EKA fået en emnemanchet fra Flemming Berg 

(SPS) om analyse af opgaveflow ved dispensationsansøgninger. Emnemanchet-

ten blev drøftet, og der var forståelse for de udfordringer, som den rejser. 

UVA/EKA er dog enige om, at opgaven ikke kan prioriteres pt., da der er mange 

meget større opgaver i gang, som anses for vigtigere, og som kræver mere fokus. 

Hvis opgaven vurderes som meget vigtig, anbefaler UVA/EKA, at der laves en 

foranalyse, som kan anskueliggøre et rationale og en effektivisering. Herefter kan 

emnet tages op til vurdering igen.   

 

Som input til foranalysen henviser UVA/EKA til, at SNUK-båndet arbejder med 

delegering af opgaver. Måske der kan være mulighed for synergieffekt her.  

SAA kommenterede, at lokaler til studerende med særlige behov giver store ud-

fordringer i planlægningssammenhænge, hvorfor der måske kunne vindes noget 

her. 

 

 

1. Orientering fra 

- Det tværgående bånd for uddannelse 

- Dialogforum 

- SNUK-båndet 

Referat fra 10. marts 2014 (Bilag 3). 

- VEST-båndet 

- UJS 

- Driftsenheden 

- - Andre?  

 

 

5. Fremdriftsreform 

Projektplan for fremdriftsreform (bilag 4 ) 

 
UVA/EKA tog udgangspunkt i den drøftelse der er fundet sted i SNUK båndet. Af 
SNUK referat fra 24. marts 2014 fremgår følgende: 
 
”Der er generel tilfredshed med at der er blevet udarbejdet en oversigt og det 
arbejde projektgruppen i det hele taget har lagt i projektet. Men båndet er be-
kymret for fremdriften i projektet. Projektgruppen synes at være af facilliter-
ende karakter, hvor båndet savner en egentlig projektledelse, som tager ansva-
ret for projektet og driver det fremad.  
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Desuden nævnes det, at ordførerne for de tre bånd måske skulle have været 

med i projektorganisationen, for at skabe sammenhæng med båndene. 
Båndet ønsker at vende dette med Christian Koch Ramsing snarest muligt.  

TAB sørger for at bringe dette videre til Christian Koch Ramsing.” 

 

UVA/EKA er enig i SNUK båndet betragtninger, som de støtter op om. 

UVA/EKA er enige om, at der i forhold til de studieadministrative processer er 

behov for en større og synligere projektledelse. Det skal sikre, at fremdriftsre-

formen implementeres ensartet på hovedområderne i forhold til at få skabt fæl-

les processer og procedure på AU. Som det sker lige pt. virker det løst. UVA/EKA 

ser gerne Birgit Andersen i en mere aktiv rolle i projektet med henblik på at få en 

samlet indgang til koordineringen i studieadministrationen. 

 

UVA/EKA vil gerne have et konkret oplæg fra projektgruppen inden de kommer 

på besøg til båndmøde. HSS afstemmer dette med projektgruppen for frem-

driftsreformen. 

 

6. Pipeline 

HSS har kikket på SharePoint listen og kan konstatere, at der ikke er den store 

aktivitet på igangværende emner. På næste møde skal listen gennemgås med 

henblik på, at UVA/EKA skal prioritere de igangværende sager for at få afsluttet 

nogle emner. Der er stor forståelse for, at der er travlhed alle steder, så denne 

prioritering ses som en revurdering af de igangværende emner.  

 

7. Drøftelse af UVA/EKA's form og indhold 

Oplæg til drøftelse se bilag 5 

 

Drøftelsen tog udgangspunkt i båndets kommissorium fra 6. november 2013. 

Her er båndets beslutningskompetence og opgaver beskrevet. I løbet af kort tid 

blev det klart, at det ikke er båndets beslutningskompetence, der er central, men 

snarere den måde, hvorpå båndet prioriterer de opgaver, der skal igangsættes.  

Der har længe været snak om, at båndet skulle lave en brainstorm på en priorite-

ringsmodel, så der var enighed om, at den skulle laves.  

 

Styring af emnemanchetter og opgaver 

Forbedringsforslag til arbejdet med emnemanchetter:  

 Der er behov for at kunne lave en top 10 over prioriterede emner (det skal vel 

at mærke være på tværs af båndene, så det bliver synligt, hvor driften bela-

stes). 

 I prioriteringen skal båndet have fokus på den forretningsmæssige værdi og i 

første omgang ikke tænke på ressourcer.  

 Der er muligvis behov for en tættere kobling til Thomas Nielsen, idet det ofte 

er hans afsnit, UVA/EKAs opgaver har direkte berøring med. Det kunne væ-
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re en mulighed, at Thomas Nielsen deltog fast på båndmøder for at sikre dia-

log om fremdrift og konflikter mellem ressourcer. 

 Emnemanchetter kan eventuelt være bedre afgrænset, så det bliver et krav, 

at hvert emne kan estimere ressourcetræk. Dette giver mulighed for at afslut-

te opgaver, men det kræver muligvis en bedre nedbrydning af emnemanchet-

ter.  

 Til hver emnemanchet skal der være en UVA/EKA kontakt, som er den per-

son, der sikrer opgavens gennemførsel sammen med tovholde-

ren/opgaveholder fra driftsenheden. Det behøver ikke nødvendigvis være 

forfatteren til emnemanchetten. 

 Der blev stillet et forslag om en ændring af processen for emnemanchetter, 

således at det bliver et krav, at der laves en foranalyse af opgaven mhp. at af-

dække hvor stor opgaven er, eventuelt hvordan den kan løses med skitser til 

mulige løsningsmodeller samt estimering af opgaven. 

 Flere opgaver kan klares via mail mellem møderne. 

 

Foreløbig brainstorm på prioriteringsmodel: 

I prioriteringen kunne følgende indgå: 

 Hvad er værdien for den enkelte VIP/for institutterne? 

 Hvad er værdien for de studerende? 

 Hvad er værdien for dine kollegaer? 

 Hvad er den samlede forretningsværdi af forandringen? 

 

Ovenstående skabte en enighed om, at UVA/EKA skal være mere forretningskri-

tisk.  

 UVA/EKA vil gerne tænke i værdikæder, tid og pris for opgaverne. Vi skal ta-

ge forretningen alvorligt.  

 UVA/EKA skal ikke komme med løsninger, men holde fast i den forret-

ningsmæssige værdi. UVA/EKA skal give indspark til udfordringer. 

 UVA/EKA skal samtidig holde fast i, at målet er at arbejde med 90/10 og la-

ve så ens løsninger på hovedområderne så muligt. Det er UVA/EKAs primæ-

re formål at tænke på de tværgående interesser.    

 

Hvordan arbejder/deltager UVA/EKA båndet i projekter? 

Der er forskellige fokus i projekterne, og derfor kan de enkelte projekter have for-

skellige behov.  

Skal UVA/EKA orienteres om fremdriften i et projekt, kan orienteringen med 

fordel ske skriftligt, og således ikke være en del af møderne.  

Ønsker man fra et projekt at få tid på et møde, skal følgende være klart og tyde-

ligt båndet før mødet: 

 Hvad er formålet med at komme på mødet? 

 Hvad forventer projektet, at UVA/EKA skal gøre med orienteringen, hvis 

formålet er orientering? 
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 Hvad forventer projektet, at UVA/EKA skal handle på ud fra mødet, hvis der 

er tale handlingsoplæg? 

 Er det bestemte ting, som UVA/EKA skal tage stilling til? Her forventes op-

læg før mødet.  

 

Det er koordinator og ordførers opgave at sikre, at disse ting er afstemt inden 

projekter får tid på møderne. 

UVA/EKA medlemmer deltager ofte i projekter, og derfor er der masser informa-

tion i UVA/EKA om projekterne. Når projekterne kommer til UVA/EKA, skal der 

være fokus på det tværgående hovedområderne imellem. 

 

Revidering af dagsorden og møder 

 

Der var en indledende dialog, om UVA/EKA fremover skal holde møder hver an-

den uge. Hvis der er behov for hurtig behandling mellem møderne eller er der 

mange ting i spil, kan møder planlægges efter behov. Dette skal diskuteres fær-

digt på næste UVA/EKA møde. Der ud over kom der følgende frem: 

 UVA/EKA vil gerne have effektive møder. UVA/EKA skal derfor have fokus 

på tiden, der bruges på dialog i forhold til udbyttet af dialogen. 

 Dagsorden til møderne tilpasses 100% til møderne. Er der punkter uden 

indhold fra standarddagsordenen fjernes de af koordinatoren.  

 Koordinator og ordfører skal arbejde med tid pr. punkt og det skal styres af 

ordføreren under møderne. 

 Der skal ikke bruges meget tid på opfølgningspunktet. Hvad der kan lukkes 

pr. mail, skal lukkes den vej. 

 Koordinator skal sikre, at eventuelle gæster er velforberedte og følgende er 

afstemt med gæsten: 

 Hvad er formålet med at komme på mødet? 

 Hvad er gæstens forventninger til outputtet af mødet? 

 Hvad forventer gæsten, at UVA/EKA skal gøre med orienteringen? 

 Hvad forventer gæsten, at UVA/EKA skal handle på? 

 Er det bestemte ting som UVA/EKA skal tage stilling til. Her forventes 

oplæg før mødet.  

 

Handlingsplan: 

Som konkret opfølgning på mødet sker følgende: 

 UVA/EKA møder flyttes til onsdag og interval for møderne drøftes videre på 

næste møde. 

 Der arbejdes intensivt med gode dagsordener. 

 Koordinator sætter fokus på at forberede gæster til mødedeltagelse 

 Koordinator sikrer sammen med ordfører, at projekter får det rette fokus på 

UVA/EKA møder. 

 Prioriteringsmodel opprioriteres på UVA/EKA pipeline 

 HSS tager drøftelser vedr. emnemanchetter med til driftsledelsen 
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 HSS tager en dialog med Thomas Nielsen om mulig deltagelse i dele af mø-

det på fast basis. 

 

8. Eventuelt 

Der var ingen punkter.  

 


